
Slangerup 
Kommune 

 
 

 

  1 

Beslutninger: Økonomiudvalget den 14. juni 2005 kl. 16.45 i Raadsa-
len 
 
 
Åben  
 
Fraværende: 
 
 
Indhold 
Orientering og efterretning...................................................................................................................1 
Sager til behandling .............................................................................................................................2 

1. Budgetopfølgning 31. maj 2005 .............................................................................................2 
2. Økonomirapportering juni 2005 .............................................................................................2 
3. Forslag om at udskyde anlægsinvesteringen på udvidelse af idrætsanlæg i Uvelse...............3 
4. Udbygning af Kingoskolen/2..................................................................................................4 
5. Regulering af økonomisk adfærd frem mod kommunesammenlægningen............................5 
6. Opfølgning vedr. udbygningen af Krudthuset ........................................................................6 
7. Forslag til IKT-arkitektur for sammenlægningsprocessen og for ny Frederikssund 

Kommune frem til 2010 .........................................................................................................9 
8. IT-konverteringsaftale med KMD ........................................................................................12 
9. Ligningsplan for perioden 1.7.2005 -31.12.2005 .................................................................13 
10. Varetagelse af kommunens arkivmæssige forpligtelser .......................................................14 
11. Orientering om situationen på pensionsområdet ..................................................................17 
12. Forslag til Lokalplan nr. 53, for et offentligt grønt område v. Kingovej..............................18 
13. Ansøgning om tilskud til Slangerup Marked den 20. august 2005.......................................20 
14. Ansøgning om afsked - Tillæg .............................................................................................21 

Eventuelt ............................................................................................................................................22 
 
 
 

Orientering og efterretning 
a. Love og bekendtgørelser 
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3 
 
b. Informationer fra Kommunernes Landsforening 
Andre nyheder, publikationer m.v. på KL's hjemmeside.4 
 
c. Referater/dagsordener 
 
d. Indbydelser til møder, kurser m.v. 
Invitation til personalepolitisk konference 2005 ”Fremtiden skaber vi selv” 
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Den 6.-7. september 2005 
 
e. Diverse om Slangerup Kommune 
 
f. Informationer fra Indenrigs- og Sundhedsministeriet 
Nyheder fra Indenrigs- og Sundhedsministeriet.5 
 
g. Diverse informationer 
 
 
 

Sager til behandling 

1. Budgetopfølgning 31. maj 2005 
SAG NR.: 100019219 
 

lara 
 
Sagsfremstilling  
Regnskabsrapporter specificeret på funktion 3. niveau med overliggende totaler på 2. og 1. niveau 
for drift, anlæg samt  hovedkonto 7 + 8 fremlægges.  
 
 
Indstilling  
Rapporterne giver ikke anledning til særlige bemærkninger, hvorfor budgetopfølgningen fremlæg-
ges til udvalgets orientering. 
 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Taget til efterretning 
 
 

2. Økonomirapportering juni 2005 
SAG NR.: 100019218 
 

lara 
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Indledning 
 
Sagsfremstilling  
Der henvises til bilaget ”Økonomirapportering juni 2005” 
 
Nedenstående punkter 3 - 4 er indarbejdet i rapporten. 
 
 
Indstilling  
Det indstilles at økonomirapporten tages til efterretning 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Taget til efterretning 
 
 

3. Forslag om at udskyde anlægsinvesteringen på udvidelse af idrætsan-
læg i Uvelse. 
SAG NR.: 100019824 

pech 
 
Indledning 
Efter opfordring fra byrådsmedlem Claus Kuhre, beder borgmester Bent Lund udvalget om for at få 
afdækket udvalgets holdning til en udvidelse af  idrætsanlægget i Uvelse i 2005. 
 
Sagsfremstilling  
Byrådsmedlem Claus Kuhre fremsætter forslag om at udskyde anlægsinvesteringen på udvidelse af 
idrætsanlæg i Uvelse. 
Der er i budgettet for 2005 afsat kr. 715.000 til anlæg af fodboldbane ved Uvelse Idrætsanlæg. På 
baggrund af udvikling med løsrivelse af Uvelse - og Slangerup Kommunes generelle budgetsituati-
on, ønskes dette beløb tilført kassebeholdningen. 
 
Forvaltningen kan oplyse, at der ikke er påbegyndt planlægning af projektet. 
 
Indstilling  
At udvalget tager stilling til forslaget 
 
Tidligere indstilling/beslutning Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
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Anbefales til økonomiudvalget at anlægsinvesteringen på kr. 715.000 i 2005 til anlæg af fodboldba-
ne i Uvelse udgår af budgettet og beløbet tilgår kassebeholdningen.  
 
Peter Frederiksen kan ikke tilslutte sig beslutningen.  
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
Peter Frederiksen kan ikke tilslutte sig beslutningen.  
 
 

4. Udbygning af Kingoskolen/2 
SAG NR.: 100019621 

Pech 

 

Indledning 
På sidste udvalgsmøde godkendte udvalget efter oplæg fra Nielsen og Rubow  -  principperne og 
omfang af udbygning på Kingoskolen. 
Det blev ligeledes godkendt, at projektet udbydes i hovedentreprise. 
Efter tilbagemelding fra Kingoskolen med prioritering af de to forelagte forslag – skulle der tages 
endelig beslutning på Kultur og Virksomhedsudvalgets møde i juni 2005. 
 
Sagsfremstilling  
En endelig indstilling med økonomisk forslag foreligger nu fra Nielsen og Rubow. 
I relation til de 2 fremlagte forslag på sidste møde, anbefales nu udbygning på hjem-klassehus, der 
for nuværende indeholder 3 hjemklasser og 1 specialklasse. 
Nielsen og Rubow vil på mødet redegøre for udbygningsforslaget. 
 
Økonomi 
 
Økonomisk overslag på udbygningsforslaget: 
Håndværkerudgifter 120 m2 af kr. 15.800 1.896.000 
Ombygninger i eksisterende bygning    300.000 
Omkostninger incl. geoteknik og landinspektør    550.000 
Inventar    240.000 
I alt kr. 2.986.000 
 
 
Indstilling  

• At udvalget tager stilling til forslaget for udbygning af Kingoskolen 
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• At udvalget anbefaler frigivelse af beløb i den afsatte anlægsbevilling på kr. 3,627 mill. i 
2005 og kr. 3,627 mill. i 2006.  

 
Tidligere indstilling/beslutning   
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget godkender det fremlagte forslag fra Nielsen &  Rubow.  
Udvalget anbefaler frigivelse af kr. 1,300 mill. af den afsatte anlægsbevilling på 3,392 mill. i 2005 
og 1, 690 mill. af den afsatte anlægsbevilling på kr. 3,627 mill. i 2006. 
 
Endvidere anbefaler udvalget, at der frigives kr. 176.000 til færdiggørelse af parkeringsplads, fliser, 
græssåning på nyt areal og VVS ved  Lindegårdsskolens udbygning af etape 5. 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
 
 

5. Regulering af økonomisk adfærd frem mod kommunesammenlægningen 
SAG NR.: 100017961 
 

lara 
 
Sagsfremstilling  
Den Politiske Styregruppe for kommunesammenlægningen har med udgangspunkt i oplæg fra Den 
Administrative Styregruppe og projektgruppen for økonomi drøftet behovet for, at de fire kommu-
ner i Ny Frederikssund kommune indgår aftaler om den økonomiske adfærd frem mod kommune-
sammenlægningen. Formålet er at sikre det bedst mulige økonomiske udgangspunkt for Ny Frede-
rikssund kommune. 
 
På mange områder – f.eks. låneoptagelse, anlægsniveau, valg af udskrivningsgrundlag, skatteniveau 
og forbrug af likviditet – er reguleringen allerede gennemført, enten ved ensidig lovgivning eller 
gennem aftale med KL. Behovet for yderligere aftaler er derfor, efter økonomigruppens opfattelse, 
begrænset til ganske få områder. 
 
Notat vedrørende: Regulering af økonomisk adfærd frem mod kommunesammenlægningen 
 
Konkret foreslås flg. tiltag: 
 
• Gensidig orientering om budgetarbejdet. De fire byråd forpligter sig til, via den politiske 

styregruppe, at orientere hinanden om indholdet og konsekvenserne af de enkelte budgetforslag 
omkring tidspunktet for 1. behandling af budgettet. Orienteringen skal bl.a. belyse budgetforsla-
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genes betydning for udvikling i gæld, likviditet og mellemværende med forsyningsvirksomhe-
der samt give et samlet overblik over planlagte anlæg i budgetperioden. 

 
• Harmonisering af regler for overførsel af over- og underskud. De fire kommuners bevil-

lingsregler er relativt ens, og der er derfor ikke på nuværende tidspunkt behov for en egentlig 
harmonisering. Det anbefales dog, at muligheden for at overføre underskud på de decentralise-
rede områder fjernes fra 2006-2007, således at der ikke kan overføres underskud til den nye 
kommune. Dog åbnes der mulighed for at dispensere i konkrete tilfælde, såfremt der er tale om 
områder/institutioner, der må forventes at beholde selvstændig budgetramme efter kommune-
sammenlægningen. 

 
• Takster og gebyrer. Økonomigruppen er p.t. ved at udarbejde forslag til harmonisering af tak-

ster på områder, hvor provenuet er begrænset, f.eks. biblioteksbøder, legitimationskort til unge 
og abonnement for dagsordener m.v.. Hvad angår områder med væsentlig økonomisk betydning 
– f.eks. daginstitutionstakster, byggesagsgebyrer og madservice – anbefales det, at evt. ændrin-
ger går i harmoniserende retning. Der er således ikke pligt til at harmonisere, kun til ikke at for-
øge eksisterende forskelle. 

 
 
 
Indstilling  
Den politiske styregruppe anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd 

1. at der foretages gensidig orientering om budgetsituationen 
2. at muligheden for at overføre underskud fra 2006 til 2007 suspenderes, men at der kan gives 

dispensation hvor forhold taler derfor. 
3. at eventuelle takstændringer skal gå i harmoniserende retning. 

 
De nødvendige rettelser vil blive indarbejdet i Slangerup kommunes kasse- og regnskabsregulativ. 
 
 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
 

6. Opfølgning vedr. udbygningen af Krudthuset 
SAG NR.: 100016236 
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Pech/loha 
 
Indledning 
Den planlagte udbygning af børnehuset Krudthuset forventes færdig til i brugtagning pr. 1.8.2005.  
I byggeriet var afsat lokale til at rumme en specialstue ”Stjernen”. 
Endvidere var afsat midler til reetablering af det antal parkeringspladser som nedlægges i forbindel-
se med byggeriet/legepladsudvidelsen. En del af disse parkeringspladser er reetableret.  
 
Sagsfremstilling  
I forbindelse med afstemningen d. 26.4.2005 i Uvelse om det fremtidige kommunale tilhørsforhold, 
blev resultatet som bekendt, at Uvelse skoledistrikt pr. 1.1.2007 skal indgå i den kommende fusion 
mellem Hillerød og Skævinge Kommuner.  
Hillerød og Skævinge  Kommuner har tilkendegivet, at de ikke har behov for en specialgruppe i 
området.  
 
Forvaltningen har derfor vurderet, at Stjernen ikke skal etableres i Uvelse. Der arbejdes pt. på en 
løsning, hvor Stjernen i stedet får faste lokaler i en del af Hoffmeyers Hus. Borgerserviceudvalget 
behandler forslag om dette på mødet d. 8.6.2005.  
 
Der stilles derfor forslag om, at reducere det oprindelige anlægsbudget med i alt kr. 100.000 – for-
delt med 90.000 på anlægget og 10.000 på inventar.  
En del af denne besparelse opnås ved, at det lokale som var tiltænkt børnene i Stjernen i stedet be-
nyttes som skur – og et egentligt udvendigt skur etableres derfor ikke.  
 
Bestyrelsen i Børnehuset Kornblomsten har fremsendt skrivelse vedr. de påtænkte ændringer i pro-
jektet.  
Bestyrelsen fremsætter forslag om, at huset bygges færdigt som planlagt, og det ekstra rum kan bl.a. 
bruges til sovebørn, og til besøg fra dagplejen.  
 
Bestyrelsen undrer sig endvidere over parkeringsforholdene hvor den fremtidige parkeringsplads 
ikke er planlagt asfalteret.  
 
I det oprindelige anlægsbudget er afsat kr. 60.000 til reetablering af parkeringspladser, her var ikke 
budgetlagt med asfaltering af pladserne. En del af dette beløb er allerede anvendt til 7 asfalterede p-
pladser ved hallen.  
I forbindelse med nedlæggelsen af tennisbanen er der endvidere afsat kr. 50.000 – som en bevilling 
til UFC til etablering af en multibane.  
 
Teknisk forvaltning har til byrådsmødet  d. 25. april 2005 udarbejdet forslag og budget vedr. Gørlø-
sevej 4 og 6A – anlæg af supplerende p-arealer. Det samlede budget er på kr. 350.000.  
 
Udvalgsformanden har fremsendt forslag fra Peter Frederiksen om reduktion af det budget, teknisk 
forvaltning har udarbejdet for området ved Gørløsevej 4 og 6A.  
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Det samlede overslag over udgiften til anlæg af p-pladser på området (herunder udgift til asfalte-
ring, kloak/afløb)  er i dette forslag reduceret til i alt kr. 220.000. 
 
I relation til Peter Frederiksens forslag gør forvaltningen opmærksom på:  
At der i forslaget er reduceret med 25% i antallet af p-pladser 
At der i det samlede budget indgår bevilling på kr. 70.000 til reetablering af p-pladser samt kr. 
50.000 som er bevilget til UFC.  

Tilføjet d. 9.6.2005 – efter fornyet administrativ behandling 
Som opfølgning på beslutningspunkt c har Teknisk forvaltning udarbejdet revideret budget for om-
rådet ved Gørløsevej 4 og 6A, som er reduceret med kr. 18.850. 
Det samlede reviderede budgetforslag er herefter på kr. 331.150. 
 
I det oprindelige anlægsbudget for Krudthuset var afsat kr. 60.000 til reetablering af p-pladser. Her-
af er kr. 16.000 forbrugt. Der resterer kr. 44.000. 
 
Endvidere er der i anlægsbudgettet for Krudthuset afsat kr. 50.000 – som bevilling til UFC til etab-
lering af multibane. Nedenfor er forudsat at bevillingen til UFC indgår i etableringen af det samlede 
parkeringsareal.   
 
Samlede rev. budget for området v. Gørløsevej kr. 
 331.150 
Restbudget vedr. reetablering (anlægsbudget) kr.     
44.000 
Bevilling til UFC (anlægsbudget)  kr.  
   50.000 
Samlede finansieringsbehov  kr. 
 237.150 
Økonomi 
 
Vurdering 
 
Indstilling  
Udvalget bedes tage stilling til: 

a. Flytning af Stjernen 
b. Fremtidige indretning af Krudthuset – herunder forslag om reduktion i oprindeligt anlægs-

budget  
c. Anlæg af p-pladser 

 
Tidligere indstilling/beslutning   
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 7. juni 2005 
Udvalget beslutter, 

a. at specialgruppen Stjernen ikke etableres i Krudthuset. 
b. at der ikke reduceres i det oprindelige anlægsbudget. Det overlades til forældrebestyrelsen i 

Kornblomsten og Krudthuset at beslutte, om midlerne skal benyttes til indretning af skur 
udendørs eller indretning af legepladsen. 
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c. punktet vedr. anlæg af p-pladser sendes til fornyet administrativ behandling.  
Indstilling vil foreligge til ØU mødet.    
 
 
 

Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 

Sagen udgår. 
 
 
 

 

7. Forslag til IKT-arkitektur for sammenlægningsprocessen og for ny Frederiks-
sund Kommune frem til 2010 
SAG NR.: 100017818 
 

pask 
 
Indledning 
IKT-projektgruppen fremlægger forslag til den overordnede IKT-arkitektur frem til 2010 for den 
nye Frederikssund Kommune samt forslag til konkrete IKT-arkitekturprincipper for sammenlæg-
ningsprocessen i 2005 og 2006. 
 
Forslaget fremlægges med anmodning om, at disse godkendes som de fælles bindende retningslinier 
for de fire kommuners fremtidige IKT-investeringer inden for både administrations- og folkeskole-
området med virkning fra det tidspunkt hvor alle 4 byråd har godkendt forslaget., 
 
Sagsfremstilling  
Forslaget udgør en milepæl i arbejdet med sammenlægningen af IKT-opgaverne i de fire kommu-
ner. Forslaget tager udgangspunkt i en overordnet arkitekturmodel, der både understøtter den forret-
ningsmæssige vision for den  nye Frederikssund Kommune, som blev formuleret på temamøderne 
for de 4 byråd den 31. januar og den 15. marts 2005 samt den nationale strategi for Digital Forvalt-
ning. 
 
Hovedvisionen for den nationale strategi er: 
 

 Digitalisering skal bidrage til at skabe en effektiv og 
sammenhængende offentlig sektor med høj servicekvali-
tet, hvor borgerne og virksomhederne er i centrum 
”Den offentlige sektors strategi for digital forvaltning 2004-06 – realisering 
af potentialet” 

 
Forslaget til Frederikssund Kommunes IKT-vision er: 
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Frederikssund Kommune vil tilbyde borgerne og virk-
somhederne en mangfoldighed af sammenhængende 
digitale løsninger, der til enhver tid optimerer dialog-
mulighederne, og kommunen vil internt anvende de IKT-
løsninger, der mest effektivt kan hjælpe med at løse op-
gaverne.  

 
Visionen konkretiseres gennem 6 pejlemærker: 

• ”Frederikssund Kommune vil til stadighed forbedre dialogen med borgere og virksomheder 
ved at udbyde et stigende antal selvbetjeningsløsninger.”  

• ”Frederikssund Kommune vil sikre en optimal opgaveløsning gennem en løbende effektiv 
anvendelse af IKT-systemerne.”  

• ”Frederikssund Kommune vil gennem effektiv anvendelse af IKT-systemerne løbende styrke 
det arbejdsfaglige miljø og øge medarbejdernes oplevelse af en attraktiv arbejdsplads.”  

• ”Frederikssund Kommune vil udvikle en forretnings- og driftsorienteret IKT-organisation, 
der skal sikre fremdriften af IT-visionen.” 

• ”Frederikssund Kommune vil i stigende grad udnytte digitale løsninger til at inddrage og 
oplyse borgerne om det politiske arbejde i kommunen.” 

• ”Kommunens ledere skal gå forrest og sikre, at Frederikssund Kommune kan realisere IKT-
visionen.” 

 
Visionen og pejlemærkerne understøttes af 3 fremtidsbilleder og en række arkitekturprincipper in-
den for 4 fokusområder: 
 

• Organisering og styring af IKT-området 

• Digital forvaltning af myndigheds- og driftsopgaver 

• IKT i folkeskolen 

• Sammenlægningsprocessen 
 
Fremtidsbillederne udtrykker, hvordan Frederikssund kommune fungerer på fokusområderne i 
2010. 
 
Principperne i de 3 førstnævnte fokusområder vil blive implementeret gradvist, men vil være gæl-
dende senest i 2010. De fire principper, der er anført under fokusområdet Sammenlægningsproces-
sen vil være gældende fra forslagets vedtagelse i de fire byråd. De fire principper er følgende: 
 
1. ”Frederikssund Kommune vil ansætte en fælles chef for IKT-afdelingen hurtigst muligt og se-

nest med virkning fra 1. januar 2006.” 
 
2. ”Frederikssund Kommunes IKT-afdeling skal organiseres, samles og centraliseres på én loka-

tion hurtigst muligt.” 
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3. ”Frederikssund Kommunes beslutninger på IKT-området under sammenlægningsprocessen skal 
effektueres hurtigst muligt. Ved valg af fælles systemløsninger vil Frederikssund Kommune altid 
vælge den økonomisk mest fordelagtige løsning udfra nogle faste udvælgelseskriterier i en fast 
prioriteret rækkefølge.” 

 
4. Kritiske systemer 
 
 
 
Økonomi 
IKT-gruppen har i arbejdet med formuleringen af Arkitekturbeskrivelsen ikke vurderet konkrete 
løsninger, og disses økonomiske konsekvenser; men gruppen er bevidst om, at sammenlægningen 
af de fire kommuner til en ny Frederikssund Kommune vil indebære afholdelse af betydelige udgif-
ter, der skønsmæssigt ventes at ville andrage  beløb i størrelsesordenen 20 – 25 mio.kr. Alene udgif-
ten til konvertering af data i de it-registre, der ligger i KMD ventes at udgøre 11 mio.kr. i direkte 
udgifter. Sammenbindingen af de fire rådhuse med lyslederkabler vil også repræsentere en meget 
stor udgift. 
 
Der udestår et betydeligt arbejde med udarbejdelsen af konkrete IKT-handleplaner, der alle forud-
sættes at være forankret i arkitekturforslaget. Handleplanerne vil hver indeholde beslutningsforslag 
med økonomiske overslag. Der skal udarbejdes handleplaner på følgende områder: 
 

• Organisering og styring af IKT-området, herunder ansættelse af fælles IT-chef 
• IKT-infrastruktur for både administration og folkeskole samt valg af telefoniløsning 
• Valg af fælles ESDH og af tværgående fælles kontorstøttesystemer 
 

Vurdering 
 
Indstilling  
Den politiske styregruppe har på  sit møde den 23. maj godkendt arkitekturforslaget med bemærk-
ning, at stillingen som IKT-chef opslås eksternt efter at sagen er godkendt i alle fire byråd. Der ses 
gerne interne ansøgere. Sammenlægningsprocessen påbegyndes snarest herefter. 
 
Forslaget fremsendes til byrådenes velvillige behandling. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
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8. IT-konverteringsaftale med KMD 
SAG NR.: 100020933 
 

pask 
 
Indledning 
På baggrund af strukturreformen, der medfører, at Slangerup Kommune (ex. Uvelse valgdistrikt) og 
Frederikssund, Jægerspris og Skibby Kommuner skal sammenlægges til en ny Frederikssund 
Kommune, skal der ske en sammenlægning af de fire kommuners IT-systemer. 
 
Sagsfremstilling  
Der skal i den forbindelse indgås en konverteringsaftale med KMD A/S (KMD) der omfatter de IT-
systemer, der driftsafvikles hos KMD. 
  
KMD har den 2. maj fremsendt forslag til konverteringsaftale. Dette forslag (på 291 sider) omfatter 
konvertering indenfor alle de reformområder ud af KMD’s i alt 31 reformområder, hvor de fire 
kommuner i dag anvender KMD’s systemer  
  
Konverteringsaftalen omfatter overordnet projektledelse, analyse og planlægning, organisation og 
styring, systemharmonisering, sikkerhedsrådgivning, faglig orientering, konvertering og efterføl-
gende opfølgning indenfor reformområderne. KMD forudsætter derudover, at de fire kommuner 
stiller en fuldtids projektleder til rådighed for reformprojektet i perioden fra 1.8.2005 til 31.12.2006. 
  
Aftalen omfatter ikke eventuelle fravalg/tilkøb af moduler for at gøre IT-systemerne identiske i de 
fire kommuner 
 
Økonomi 
KMD tilbyder at gennemføre projektet for en samlet pris på 10.370.055,00 kr. hvortil kommer ud-
gift til projektleder for alle fire kommuner. Projektets tidsplan går fra 1.8.2005 til og med 
31.12.2006, hvor datakonverteringen forudsættes gennemført.  
 
Den samlede udgift inkl. kommunernes projektleder estimeres til 11.00.000,00 kr. 
 
KMD tilbyder, at kontraktsummen finansieres med 10% ved godkendt systemimplementeringsplan 
, 10% ved godkendt samlet leverance og de sidste 80% over tre år med 5% i rente. Udgift til egen 
projektleder afholdes indenfor rammerne af de fælles sammenlægningsudgifter.. 
 
KMD’s tilbud indeholder ikke oversigt over konsekvenserne af, at Slangerup Kommune skal deles 
(knap 14% af Slangerup Kommunes indbyggere skal fusioneres med Ny Hillerød Kommune).  
 
Aftalen om strukturreformen mellem regeringspartierne og Dansk Folkeparti indeholder en mulig-
hed for, at omstillingsudgifter i forbindelse med strukturreformen kan lånefinansieres. Projektgrup-
pen for økonomi har tidligere kontaktet Indenrigs- og Sundhedsministeriet for at få konkretiseret 
denne lånemulighed, men ministeriet kunne ikke på daværende tidspunkt give konkrete oplysninger 



Slangerup 
Kommune 

 
 

 

  13 

om, hvilke udgifter der vil være omfattet af denne låneadgang. Det blev dog oplyst, at låneadgangen 
tidligst kan udnyttes i 2006 efter beslutning i sammenlægningsudvalget. 
 
Umiddelbart må det dog forventes, at IT-konverteringsudgifterne vil være omfattet af låneadgang, 
idet der er tale om en meget stor og veldokumenteret udgift. I givet fald vil lånefinansiering i f.eks. 
KommuneKredit - med det nuværende renteniveau - være væsentligt mere økonomisk fordelagtigt 
end finansieringstilbuddet fra KMD 
 
Indstilling  
Det indstilles, at der indgås konverteringsaftale med KMD for et max. beløb på 11 mio.kr. inkl. 
udgift til egen projektleder og under forudsætning af en klar beskrivelse af de økonomiske konse-
kvenser af delingen af Slangerup Kommune. Den administrative styregruppe anmodes om at under-
søge mulighederne for en mere attraktiv finansiering end tilbudt af KMD. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
 

9. Ligningsplan for perioden 1.7.2005 -31.12.2005 
SAG NR.: 100015894 
 

mafa 
 
Indledning 
 
Sagsfremstilling  
Skattechefen i Skattesamarbejdet i Frederikssund fremsender Ligningsplan for perioden 1.7.2005 – 
31.12. 2005.  
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Hjemmelen for ligningsplanen er Skattestyrelseslovens §1 hvoraf det fremgår, at det er Byrådet der 
har det overordnede ansvar for det kommunale ligningsarbejde, herunder ansvaret for, at der hvert 
år udarbejdes en ligningsplan, og at planen følges. 
 
 
 
Indstilling  
Det indstilles at forslaget til ligningsplan videresendes til Byrådet med anbefaling om godkendelse 
 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
 

10. Varetagelse af kommunens arkivmæssige forpligtelser 
SAG NR.: 100013218 
 

kaje 
 
Indledning 
I henh. t. arkivloven har Slangerup Kommune pligt til at sørge for betryggende opbevaring af kom-
munens arkivalier. Førend kommunesammenlægningen effektueres skal de bevaringspligtige arki-
valier udskilles og øvrige arkivalier kasseres og destrueres. 
 
Sagsfremstilling  
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Ved byrådets beslutning d. 27. april 2005 blev det, for så vidt angår pligtaflevering af elektroniske 
arkivalier omfattet af lov om behandling af personoplysninger, besluttet at aflevering sker til Statens 
arkiver (bestående af Rigsarkivet med tilknyttede institutioner). 
 
I det følgende skal der lægges op til byrådets beslutning vedr. varetagelse af kommunens forpligtel-
ser i henh. t. arkivloven for så vidt angår papirarkivalier samt elektroniske arkivalier, som ikke er 
omfattet af bestemmelserne om pligtaflevering i arkivlovens § 21.   
 
Arkivloven fastslår at  myndighederne skal drage omsorg for varetagelse af arkivmæssige hensyn, 
herunder at arkivalier opbevares på betryggende måde.  
 
Til varetagelse af arkivmæssige hensyn er der, for så vidt angår arkivalier for tiden før 1. april 1970, 
i bekg. 693 2003 bestemt, hvilke arkivalier der skal bevares og, for så vidt angår arkivalier efter 1. 
april 1970 er det, i bekg. 1000 fra 2004 fastlagt, hvilke arkivalier der skal bevares for at opfylde 
arkivlovens formål.  
 
Særligt vedr. papirarkivalier 
I begge bekendtgørelser er det nævnt, at kommunalbestyrelsen kan beslutte at bevare arkivalier i 
større omfang end fastsat i bekendtgørelserne. En forespørgsel til kommunens forvaltninger og af-
delinger har ikke resulteret i forslag om merbevaring. 
 
Kassation af arkivalier må først finde sted, når der ikke længere er administrativt eller retligt behov 
for dem. Dette vil i almindelighed sige, at sager skal opbevares i 5 år efter at der sidst er foretaget 
ekspeditioner i sagen, hvorefter kassation, af de sager som ikke skal bevares, kan foretages. I lov-
givningen kan der være fastsat særlige regler om pligt til at opbevare sager, ligesom der konkret kan 
være behov for længere kassationsfrist end 5 år. KL har udsendt en vejledende kassationsliste for 
kommunernes arkivalier for tiden efter 1970, med en angivelse af kassationsfristen for de enkelte 
sagstyper. En forespørgsel til kommunens forvaltninger og afdelinger har resulteret i en anbefaling 
af, at KL’s vejledende liste anvendes som kassationsliste for Slangerup Kommune. 
 
For så vidt angår arkivalier for tiden før 1970 kan kassation umiddelbart ske for sagsakter, som i 
henh. t. bekendtgørelsen ikke skal bevares. 
 
En forespørgsel til kommunens forvaltninger og afdelinger viser at kommunens arkivalier er på ca. 
1050 hyldemeter, hvor der for størstedelens vedkommende ikke er sket kassation og destruktion. 
Der forestår således et betydeligt arbejde for at bringe arkivalierne i forskriftsmæssig stand. 
 
Særligt vedr. elektroniske arkivalier 
I bekg. 1000 er det i § 4 fastlagt, at alle journalsager i elektroniske sags- og dokumenthåndterings-
systemer bevares. Sagerne bevares i deres helhed og der skal således ikke tages stilling til, hvilke 
sager der skal bevares og hvilke der skal kasseres. Det vil sige, at OPUS sager skal bevares som en 
helhed i en arkivversion. 
 
For så vidt angår de øvrige IT-systemer kommunen benytter sig af , f.eks. Rambøll Care, beror det 
på en konkret vurdering, hvorvidt disse skal bevares. Statens Arkiver og KL har i samarbejde udar-
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bejdet en vejledende kassationsliste for kommunernes IT-arkivalier. I listen er det angivet, om data i 
IT-systemerne skal bevares eller om de kan kasseres.  
 
En forespørgsel til kommunens forvaltninger og afdelinger har resulteret i en anbefaling af, at KL’s 
vejledende liste anvendes som kassationsliste for Slangerup Kommune. Der er desuden ikke blevet 
fremsat forslag om merbevaring 
 
 
Kommunesammenlægningens konsekvenser for varetagelse af arkivlovens forpligtelser  
I bekg. nr. 591 fra 2003 er det bestemt, at såfremt en myndighed nedlægges, påhviler ansvaret for 
opbevaring af myndighedens arkivalier samt varetagelse af arkivmæssige hensyn i øvrigt den myn-
dighed, som overtager sagsområdet. Det er således den nye Frederikssund Kommune som indtræder 
i forpligtelserne i henh. t. arkivloven. 
 
De arkivmæssige hensyn i forbindelse med kommunesammenlægningen tilgodeses ved at arkivali-
erne er ordnet på en sådan måde: 

• at bevaringsværdige arkivalier kan genfindes og stilles til rådighed for borgere og forskning, 
• at ikke bevaringsværdige arkivalier kan kasseres når de ikke længere har retlig eller admini-

strativ betydning. 
 
Kommunen kan beslutte at aflevere sine arkivalier til et offentligt arkiv, som enten kan være kom-
munalt oprettet i medfør af arkivlovens § 7 eller Statens arkiver. Kommunen kan også beslutte selv 
at opbevare sine arkivalier.  
 
Fra de øvrige kommuner, som skal indgå i den nye Frederikssund kommune, er det oplyst: 

• at Jægerspris Kommune har oprettet et § 7 arkiv, hvortil arkivalier i stor udstrækning er af-
leveret, 

• at Frederikssund Kommune har afleveret arkivalier for tiden før 1. april 1970 til Statens ar-
kiver og at arkivalier efter 1. april 1970 opbevares i kommunen,  

• at Skibby Kommune har afleveret arkivalier for tiden før 1. april 1966 til Statens arkiver og 
at arkivalier efter 1. april 1966 opbevares i kommunen. 

 
En beslutning om foreløbigt at opbevare arkivalierne i kommunen med henblik på, at sammenlæg-
ningsudvalget (byrådet for den nye kommune hvis beslutning træffes efter 1. januar 2007) tager 
stilling til den fremtidige opbevaring af kommunens arkivalier forekommer mest hensigtsmæssigt, 
da det hermed kan sikres, at arkivalier fra de fire kommuner som fra d. 1. januar 2007 vil udgøre en 
ny kommune opbevares samme sted. 
 
 
 
Indstilling  
Det indstilles: 

• at kassation af arkivalier sker i henhold til vejledende retningslinier udarbejdet af KL samt 
KL og Statens arkiver for så vidt angår elektroniske arkivalier, 
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• at der ikke sker bevaring i videre udstrækning end den pligtige, 
• at arkivalier indtil videre opbevares i kommunen. 

 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Godkendt som indstillet 
 
 

11. Opnormering på pensionsområdet 
SAG NR.: 100019832 
 

clch 
 
Indledning 
 
Sagsfremstilling  
På baggrund af en stigning i antallet af klager i årets første måneder drøftede Borgerserviceudvalget 
på mødet i marts serviceniveauet og kvaliteten af indsatsen på pensionsområdet. I forlængelse af 
mødet i Borgerserviceudvalget iværksatte forvaltningen en række initiativer med henblik på at for-
bedre situationen. Disse initiativer er beskrevet  mere udførligt på udvalgets møde i april måned, 
men opsummeres kort nedenfor: 

• Ansættelse af socialrådgiver-vikar fra vikarbureau frem til udgangen af juli måned. 
• Aftale med to erfarne pensionssagsbehandlere fra Allerød om supervision samt en gennem-

gang af arbejdsgange. 
• Intern tilførsel af ressourcer til pensionsområdet ved en omfordeling af ressourcer i Admini-

strationsafdelingen (hvorunder pensionsområdet hører). 
 
Ressourcetilførslerne og øvrige initiativer har medført, at sagsbehandlingstiden på pensionsområdet 
nu har nået et acceptabelt niveau: 
 
Der er 14 dages svartid eller derunder på følgende ansøgninger, hvorfor der ikke længere sendes 
kvitteringsbreve: 

• Personlige tillæg  
• Enkeltydelser  
• Helbredstillæg  
• Udvidet helbredstillæg  
• Varmetillæg  
• Havehjælp  



Slangerup 
Kommune 

 
 

 

  18 

 
Der er 3-4 ugers svartid og dermed sendes der også kvitteringsbreve på ansøgninger om: 

• Pension (pga. tidsfrist i it-system)  
• Boligydelse (pga. tidsfrist i it-system)  
• Div. blande ansøgninger som ikke er nævnt ovenfor  
• Klager  

 
Med henblik på at kvalitetsudvikle den skriftlige kommunikation med borgerne, vil der snarest blive 
gennemført et ”skriv så du rammer”-kursus for medarbejderne. 
 
 
Vurdering 
De iværksatte initiativer har således resulteret i afvikling af sagspukler på området og en betydelig 
reduktion i den gennemsnitlige sagsbehandlingstid. 
Der vurderes at være opnået en blivende effekt af gennemgang af sagsgange og den faglige supervi-
sion. Til gengæld står det hen i det uvisse om det er nok til at undgå oparbejdelse af nye sagspukler, 
når aftalen om bistand fra socialrådgiver-vikaren udløber pr. 31/7.  
 
Indstilling  
Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning. 
 
Tidligere indstilling/beslutning   
Borgerserviceudvalget den 8. juni 2005 
Taget til efterretning. Udvalget ser positivt på den gode udvikling af service og kvalitet på pensi-
onsområdet og indstiller til Borgmesteren og Økonomiudvalget at der opslås en stilling som social-
rådgiver på pensionsområdet. 
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
På baggrund af borgerserviceudvalgets indstilling indstiller økonomiudvalget, at der opslås en stil-
ling som socialrådgiver på pensionsområdet. Der udarbejdes økonomisk overslag over udgiftens 
størrelse inden byrådsmødet.  
 
 

12. Forslag til Lokalplan nr. 53, for et offentligt grønt område v. Kingovej 
SAG NR.: 100006543 
 

rier 
 
Indledning 
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Lokalplanen er udarbejdet for at muliggøre etablering af et udstillingsområde for Slangerup Miniby 
på en del af det grønne areal v. Kingovej. 
 
Sagsfremstilling  
Lokalplanen åbner mulighed for placering af et udstillingsområde for Slangerup Miniby, men fast-
holder samtidig muligheden for at kunne anvende området til andre offentlige formål, hvis Mini-
byen, der er et privat initiativ, ikke finder den nødvendige finansiering.  
I forbindelse med etablering af Minibyen stiller lokalplanen betingelser om at  terrænbearbejdning, 
vejadgang, stiføring, hegning og beplantning og bebyggelse er udført i det samlede lokalplanområ-
de. Dvs. at før Minibyen kan åbne for offentligheden skal der også være foretaget terrænarbejde, 
træplantning og etablering af stier på det øvrige grønne område. Denne betingelse skal sikre at om-
rådet fortsat vil fremstå som en harmonisk og samlet helhed, som ét sammenhængende grønt områ-
de. 
 
Området deles op i to delområder hvor delområde 1 omfatter selve det hegnede udstillingsområde 
og delområde 2 det offentligt tilgængelige parkområde.  
Den eksisterende sti langs nordskel bevares og der etableres to nye stier der krydser området nord-
vest-sydøst og nordøst-sydvest, samt en mindre tværgående forbindelsessti. 
Der etableres en vejadgang til Minibyen fra Fredensgade og i den forbindelse parkeringsplads til 8 
biler. 
Der må kun opføres bygninger der er nødvendige for driften af Minibyen (værksted, billetsalg, kon-
tor, udstillingslokaler, redskabsskur  mm.), disse skal opføres inden for et givet byggefelt, ikke op-
føres i mere en én etage og ikke overstige en bygningshøjde på mere end 4 m. 
Bygninger kan opføres i tegl eller som træbygning, enten med tegltag, eternitskifer, zink eller tag-
pap med trekantlister. Bygningerne skal fremstå afdæmpet enten som blank mur eller træværk der 
er malet i mørke jordfarver eller sort. 
Terrænet i lokalplanområdet bearbejdes efter en samlet plan, med henblik på at skabe et modelter-
ræn af Slangerup bymidte, samt sikre at det resterende terræn stadig fremstår harmonisk og har en 
anvendelighed.  
Der plantes træer i grupper langs områdets afgrænsning, træerne kan være Navr, Hvidtjørn, Seljerøn 
eller Fuglekirsebær.  
Der gives tilladelse til at opsætte et fast hegn omkring Minibyen, men det forudsættes at der samti-
dig plantes en spiræahæk der skærmer dette. 
Lokalplanen stiller krav om at belysning generelt skal være pullertlamper der i Minibyens delområ-
de kan suppleres med væghængte lamper. 
Der skal endvidere etableres ramper og fast belægning, der letter adgangen for kørestolsbrugere og 
gangbesværede. 
Lokalplanen stiller krav om, at de i lokalplanen nævnte anlægsarbejder samt tilslutning til el, vand, 
varme og kloak er gennemført før Minibyen kan åbne for offentligheden. 
 
Se bilag: Forslag til lokalplan 53, for offentligt grønt område v. Kingovej 
inkl. kortbilag 
 
Lokalplanforslaget fremlægges ved godkendelsen til offentlig høring i perioden fra d. 28. juni 2005 
til 22. august 2005. Indtil lokalplanen er endeligt vedtaget kan der ikke gives tilladelse til udstyk-
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ning, byggeri eller ændring af anvendelse. Hvis der fremkommer indsigelser, kan der heller ikke i 
en 4-ugers periode efter høringsfristens udløb gives tilladelser. Dog kan der evt. efter offentligheds-
periodens udløb opnås tilladelse til at udnytte ejendommen i overensstemmelse med forslaget. 
 
 
Vurdering 
Inden for lokalplanområdet er tinglyst flere servitutter, herunder bl.a. 2 servitutter fra 1942 og 1943 
som omhandler arealets benyttelse som idrætsplads. 
Disse 2 servitutter fastsætter en brugsaftaler mellem Slangerup Kommune og SOIF, hvori der er 
beskrevet at arealet kun må anvendes til idrætsplads. 
Idrætsarealerne er siden hen flyttet og disse bindinger er forældede, men stadig gældende. 
Forvaltningen har anmodet SOIF om samtykke til at kunne lade de 2 servitutter aflyse. 
Forvaltningen finder at offentliggørelse af lokalplanforslaget bør afvente et samtykke fra SOIF, 
således at der ikke eksisterer disse bindinger når lokalplanforslaget sendes i høring. 
 
Indstilling  
Det indstilles, at det anbefales overfor Økonomiudvalget og Byrådet, at forslag til lokalplan nr. 53 
for et offentligt grønt område v. Kingovej godkendes til offentliggørelse i henhold til Planlovens 
kapitel 6. Dog at høringsperioden afventer samtykke fra SOIF vedr. aflysning af servitutter om area-
lets benyttelse til idrætsareal. 

 
Tidligere indstilling/beslutning   
Teknik- og miljøudvalget 1. juni 2005 
Anbefales til økonomiudvalget 
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Anbefales til byrådet 
 
 
 

13. Ansøgning om tilskud til Slangerup Marked den 20. august 2005 
SAG NR.: 100020969 
 

mafa 
 
Sagsfremstilling  
Lions ansøger om tilskud på kr. 35.000 til afholdelse af Slangerup Marked 2005 jfr. Nedenstående: 
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Indstilling  
Borgmesteren indstiller at godkende det ansøgte over konto 06.42.40 (Byrådets konto for afholdelse 
af udgifter til møder, rejser, repræsentation mv.). 
 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Godkendt som indstillet 
 
 

14. Ansøgning om afsked - Tillæg 
SAG NR.: 100005280 
 

fp 
 
Indledning 
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Sagsfremstilling  
Merete Johansen, der er ansat kommunal tjenestemand,  ansøger i mail af den 13. juni 2005 om sin 
afsked med 3 måneders varsel til fratrædelse ved udgangen af september 2005.  
 
Økonomi 
 
Vurdering 
 
Indstilling  
Kommunaldirektør Palle Skov indstiller, at søgningen godkendes med fratrædelse til udgangen af 
september 2005, og at Merete Johansen’s ønske om,. at blive fritaget for arbejde i opsigelsesperio-
den imødekommes. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget d. 14. juni 2005 
Godkendt som indstillet 
 
 

Eventuelt 
Mødet slut kl.: 17.30 
 
                                                 
1 http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51085&_dad=portal&_schema=PORTAL 
2 http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,51909&_dad=portal&_schema=PORTAL 
3 http://www.danmark.dk/portal/page?_pageid=34,55819&_dad=portal&_schema=PORTAL 
4 http://www.kl.dk 
5 http://www.im.dk/Index/senesteNyt.asp 


